
 

Zápis z on-line setkání pracovní skupiny Rovné příležitosti z 2. 12. 2021  

Přítomni viz screenshot 

Program setkání pracovní skupiny Rovné příležitosti: 

1. Aktuality  

2. Informace o setkání školních psychologů, speciálních pedagogů a koordinátorů inkluze  

3. Dopady distanční výuky na děti ze sociálně vyloučeného prostředí  

4. Různé a ukončení 

Průběh setkání pracovní skupiny Rovné příležitosti:  

- Michaela Brožová Burdová (dále jen MBB) uvítala členky a seznámila je s programem setkání. Na začátku 

účastnice sdílely novinky z jejich oboru. Paní Blatná, vedoucí NZDM Klub Zvonice Poděbrady, Leccos, 

informovala o současném stavu rekonstrukce nízkoprahového zařízení u nádraží, o náhradních prostorách (v 

klubovně Českobratrské církve evangelické, Husova141, Poděbrady) a práci v terénu. Pokud jsou děti 

v karanténě, nemohou do navštěvovat nízkoprahové zařízení. Pracovníci NZDM pak kontaktují děti u nádraží 

a v terénu. Dále informovala, že Leccos má k dispozici počítače na on-line výuku a může je i zapůjčit. Problém 

u některých rodin je připojení na internet. Během minulého nouzového stavu poskytoval T-mobile SIM karty 

na on-line připojení zdarma, nyní nemáme informace. MBB slíbila u operátorů zjistit – žádný ze 3 velkých 

mobilních operátorů (O2, T-mobile, Vodafone) v tuto chvíli internet zdarma nenabízí. Paní Dobiášová z CpKP 

dále představila katalog sociálních služeb pro ORP Poděbrady a sdílela s účastnicemi jeho elektronickou verzi.  

 

- Setkání školních psychologů, speciálních pedagogů a koordinátorů inkluze – téma setkání bylo otevřeno na 

setkání ředitelů škol organizovaným městem Poděbrady dne 22. 10. 2021 a na MAP setkání ředitelů v Městci 

Králové dne 12.11. Ředitelé projevili o setkání zájem a slíbili vyslat zástupce. Ideálním termínem by dle 

všeobecné dohody byla druhá půlka února (v lednu probíhá příprava na vysvědčení, v první půlce února se 

připravují výkazy, zprávy atd.). Setkání by proběhlo formou semináře, kdy bychom na první půlku setkání 

pozvali externího přednášejícího na jedno z navržených témat – de-digitalizace dětí, problémy s re-socializací 

dětí po on-line výuce a vyhoření pedagogů. Ve skupině jsme se shodli na tématu de-digitalizace dětí. Na toto 

téma navrhla paní Rysová z Odboru sociální péče, aby byl proveden průzkum mezi dětmi kolik času tráví on-

line a jakým způsobem (výuka, sociální sítě, hry atd.). V návaznosti na diskusi proběhl i telefonát s paní 

Kastnerovou (CPSP+PPP Kolín, ZŠ T. G. M., Poděbrady), které se s technických důvodů nemohla setkání 

zúčastnit. Dohodli jsme se na následujícím tématu pro setkání: de-digitalizace dětí a řešení dopadů pobytu 

v on-line prostředí na sociální schopnosti dětí. Dále jsme se dohodli, že všichni preferují prezenční setkání. 

Pokud by tedy na konci února nebylo možné uspořádat setkání prezenčně, nebudeme ho přesouvat do on-line 

prostředí a raději ho posuneme na dobu, kdy se budeme moci sejít. MBB poptá možné externí přednášející a 

finální výběr pošle pracovní skupině k posouzení. 

 

- Dopady distanční výuky na děti ze sociálně vyloučeného prostředí – pokračovala diskuse z minulé pracovní 

skupiny týkající se dopadů distanční výuky. Tentokrát jsme řešili problém počátečních fázi kriminality a 

drogové závislosti u mládeže v okolí nádraží. Děti, které nechodí do školy, se u nádraží nabalují na bezdomovce 

a uživatele drog. Řešili jsme jeden konkrétní případ neidentifikovaných finančních příjmů u dítěte, odbor 

sociální péče zařídil rodinnou terapii, spolupráci s NNO Laxus Nymburk a spolupráci s policií. V rámci pracovní 

skupiny jsme se dohodli, že do příštího setkání budeme sbírat informace a sledovat potenciální další případy.  

 



 
- Různé a ukončení - termín dalších schůzek je upřesněn v akčním plánu, a to na 17. 2. 2022 a 19. 5. 2022. 

Zapsala: Michaela Brožová Burdová  


